
P r o t o k ó ł  Nr 44/17

z posiedzenia Komisji Gospodarczej z 11 grudnia 2017 r. 

Posiedzenie komisji  odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  
w godz. 1600 – 1720.
 
W posiedzeniu udział wzięli:
1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności,
2) pan Krzysztof Czarnecki Burmistrz Trzcianki,
3) pani Grażyna Zozula Zastępca Burmistrza Trzcianki,
4) pani Joanna Zienko Skarbnik Gminy,
5) pan Witold Putyrski Kierownik Referat.
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli przewodniczący Komisji stałych pani 
Jadwiga Durejko, pan Wincenty Kilian, Czesław Rogosz. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 
Spotkanie otworzył, witając wszystkich obecnych, i prowadził Przewodniczący 
Komisji Tomasz Tomczak. 

Ad 2) Przyjęcie porządku posiedzenia. 
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjecie protokołu Nr 42/17 z 27.11.2017 r.
4. Wypracowanie opinii Komisji do projektu budżetu gminy Trzcianka na 

2018 rok. 
5. Sporządzenie projektu planu pracy Komisji na I półrocze 2018 roku.
6. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
7. Zamkniecie posiedzenia.

Nikt nie miał uwag do porządku obrad. Obecnych w tym momencie 9 radnych. 

Ad 3)   Przyjecie protokołu Nr 42/17 z 27.11.2017 r.
Protokół nr 42/17 przyjęto jednogłośnie. Głosowało 9 radnych. 



Ad 4) Wypracowanie opinii Komisji do projektu budżetu gminy Trzcianka na 
2018 rok. 
Przewodniczący Komisji przedstawił opinie komisji stałych Rady Miejskiej 
Trzcianki, jak w załączniku do protokołu. 
Następnie  przypomniał,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Gospodarczej,  w  trakcie 
opiniowania projektu budżetu gminy Trzcianka na 2018 r. były zgłoszone dwa 
wnioski,  które  na  tym  posiedzeniu  miały  być  doprecyzowane.  Prosił 
wnioskodawców o doprecyzowanie ich. 

Radny  K.  Jaworski  przypomniał,  że  jego  wniosek  dotyczył  promocji  gminy 
przez kulturę na kwotę 5.000 zł. Zwrócił się do Burmistrza Trzcianki, czy ma 
jakieś  propozycje  w  tym zakresie,  bo  w  poprzednich  budżetach  raz  była  ta 
kwota  wpisana  w  propozycji  Burmistrza,  a  innym  razem  wprowadzono 
poprawkę na sesji ze środków rezerwy. 

Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, że w ostatnim czasie zaszły pewne zmiany, które 
nie były znane w momencie tworzenia prowizorium budżetowego na 2018 r.  
i na sesji będą proponowane autopoprawki do projektu uchwały budżetowej.  
W przyszłym roku dojdzie do połączenia dwóch placówek kultury Biblioteki  
i TDK. Będzie to z dniem 1 kwietnia 2018 r. Dyrektor TDK będzie pracować do 
końca stycznia 2018 r. W związku z czym należy przewidzieć koszty odprawy 
na przyszły rok. Zaplanowane w tym roku środki w budżecie TDK wrócą do 
budżetu  gminy,  ale  nie  mogą  być  przerzucone  na  przyszły  rok,  stąd  trzeba 
zaplanować kwotę 33.000 zł. 
Poinformował,  że  na  Komisji  Bezpieczeństwa,  Sportu,  Turystyki  i  Promocji 
radny  Ł.  Walkowiak  przedstawiał  braki  finansowe  na  organizację  imprez 
sportowych  dla  drużyn  awansujących  na  wyższe  szczeble:  powiatowe, 
wojewódzkie.   W ubiegłym roku znaleziono  na  sport  20.000 zł  ze  środków 
GKRPA, natomiast w tym roku środki uległy zmniejszeniu i tak naprawdę nie 
wiadomo czy w kolejnym roku ta kwota będzie podobna, czy niższa. Dlatego 
również należałoby pewne środki zabezpieczyć w budżecie.  
Burmistrz dodał, że wpłynął wniosek Dyrektora MDK ze wskazaniem imprez, 
w których mogłaby  wziąć  udział  młodzież  uczestnicząca  w zajęciach  MDK, 
gdyby pokryto koszty dowozu – 5.000 zł. 
Po  przeprowadzeniu  rozmów  z  Proboszczami  Parafii  wiadomo,  że  Parafia  
w Trzciance J. Chrzciciela będzie wnioskować o wsparcie finansowe, dlatego 
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będzie  zaproponowane umniejszenie  kwoty  90.000 zł  o  kwotę 45.000 zł,  do 
podziału:
- 33.000 zł na odprawę dla dyrektora TDK,
- 7.000 zł, na sport – zawody na wyższym szczeblu,
- 5.000 zł na promocję poprzez kulturę w ramach porozumienia z Powiatem dla 
MDK na pokrycie kosztów wyjazdu.  

Radny K. Jaworski przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu było pytanie do 
zastanowienia  się  czy  inwestycja  w  postaci  boiska  sportowego  na  
os. Poniatowskiego za kwotę 100.000 zł jest najbardziej pożądaną inwestycją 
tego rejonu, czy nie warto jej zamienić na inne potrzeby infrastruktury, choćby 
oświetlenie, chodniki. Są również potrzeby na obszarach wiejskich, jeżeli chodzi 
o  utwardzenie  dróg.  Zwrócił  uwagę  czy  aż  tak  potrzebny  jest  chodnik  na  
ul.  Akacjowej,  gdzie  jest  strefa  zamieszkania,  a  na  ul.  Rzemieślniczej  jest 
dopuszczalna prędkość pojazdów 50km/h i nie ma chodnika. 

Burmistrz  Trzcianki  odnosząc  się  do  wypowiedzi  radnego  K.  Jaworskiego 
wyjaśnił,  że  poprzez  Ministerstwo  Sportu  i  Turystyki  rusza  nowy  program 
„Otwarta strefa aktywności”, z którego może skorzystać 3.000 samorządów, ale 
tylko jeden wniosek na samorząd. Wcześniejsze tereny sportowe na os. Fałata 
zostały  podzielone  na  działki  i  sprzedane.  Dzisiaj  nie  ma  tam  obiektów 
sportowych,  a  takie  potrzeby  są  zgłaszane.  Dlatego,  że  istnieje  możliwość 
dofinansowania  w  granicach  50%  czy  nawet  do  70%,  zaproponowano 
wytworzenie takiego miejsca na terenie Parafii, na zasadzie użyczenia. 
Burmistrz  dodał,  że  planuje  się  w  przyszłym  roku  realizować  wiele  zadań 
związanych  z  placami  zabaw  przy  szkołach  i  przedszkolach,  oczywiście  na 
zasadzie pozyskania środków. Wnioski do LGD są już składane. 
Potrzeba chodnika przy ul. Rzemieślniczej jest znana. Natomiast nie są robione 
chodniki tam gdzie nie ma uzbrojenia terenu, aby nie burzyć nowych chodników 
przy  wykonywaniu  uzbrojenia.   W  kolejnym  roku  planuje  się  wejście  na  
os. Poniatowskiego i realizacja stopniowa uzbrojenia. 

Radny M. Łuczak zwrócił uwagę, aby te środki z os. Poniatowskiego wycofać 
i  pomyśleć  o  wiejskich  drogach:  drogi,  oświetlenie,  melioracje  i  zakup 
równiarki.  Przypomniał,  że  kilka lat  z  rzędu składał  wniosek o plac  zabaw  
w Siedlisku – teren byłego PGR, gdzie dzieci chodzą 2 km na plac zabaw. Teren 
odda w nieodpłatną służebność pod plac zabaw. 
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Radny W. Kilian wspomniał, że Komisja Środowiska i Rozwoju Wsi odniosła 
się pozytywnie do projektu budżetu, ale zwracano uwagę na komisji  na to, o 
czym mówił radny Łuczak. Ten rok pokazał tragiczny stan dróg gruntowych  
i  melioracji.  Brakuje  środków,  ale  jeżeli  pojawią  się  wolne  środki  
w przyszłorocznym budżecie, a sytuacja się nie poprawi, to będą wnioskować, 
aby  te  środki  przeznaczać  na  remonty,  łatania  dziur,  budowę  dróg,  nawet 
kosztem basenu. 

Burmistrz  Trzcianki  prosił,  aby  podjąć  decyzję,  co  robić.  Na  zebraniach 
wiejskich  są  naciski  o  utwardzanie  dróg  docelowo.  Wpisano  drogę  
w  Biernatowie  i  Straduniu.  Są  zwiększone  środki  na  profilowanie  dróg 
gruntowych,  ale  aby  wysypać  drogi  tłuczniem potrzeba  15  mln  zł.  Odłożyć 
utwardzenie dróg a większe nakłady na profilowanie? 

Radny W. Kilian wyjaśnił, że jest to problem i będzie konieczność większych 
działań w kolejnym budżecie. W tej chwili, jeżeli pojawią się wolne środki,  
a takie problemy będą,  aby nie przeznaczać na inne cele, ale bieżące łatanie 
dziur. 

Radny  J.  Łastowski  odnosząc  się  do  tematu  boiska  os.  Poniatowskiego 
stwierdził,  że  wyjaśnienia  Burmistrza  jakby  zadawalają,  że  jest  możliwość 
pozyskania  środków z  Ministerstwa  Sportu.  Jeżeli  dotacja  ma  być  50% to  
z kwoty 100.000 zł można zaoszczędzić 50.000 zł.

Radna J. Durejko zaprosiła radnych na objazd po wsiach i drogach wiejskich. 
Oczywiście teraz wykonywanie prac, to strata pieniędzy. Apelowała o przyjęcie 
strategii docelowej, która da jakieś efekty na dłużej. 

Burmistrz  K.  Czarnecki  poparł  słowa  radnej  proponując,  aby  to  Komisja 
wskazała harmonogram realizacji dróg. 

Radny M. Łuczak sugerował zastanowić się nad kładzeniem płyt betonowych 
z rozbiórek, które utwardza na jakiś dłuższy czas. 

Przewodniczący  komisji  zaproponował  zaakceptowanie  autopoprawek 
Burmistrza Trzcianki w głosowaniu:
Zdjęcie kwoty 45.000 zł z rezerwy celowej – ochrona zabytków i przeznaczenie 
na:
- 33.000 zł na odprawę dla dyrektora TDK,
- 7.000 zł, na sport – zawody na wyższym szczeblu – SP Nr 2,
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- 5.000 zł na promocję poprzez kulturę w ramach porozumienia z Powiatem dla 
MDK na pokrycie kosztów wyjazdu.  
Radni zaopiniowali autopoprawki Burmistrza pozytywnie, jednogłośnie. 

Burmistrz Trzcianki omówił szerzej zaplanowany wydatek 100.000 zł boisko na 
os. Poniatowskiego zwrócił uwagę, że trudno powiedzieć jakie wsparcie gmina 
otrzyma  Z  Ministerstwa  Sportu,  jeżeli  nikt  z  naszego  samorządu,  np. 
stowarzyszenie,  nie  złoży  „mocnego”  wniosku.  Są  również  wniosku 
uruchomienia  fazy projektowej infrastruktury os.  Poniatowskiego.  W planach 
ZIK sp. z o.o. jest budowa sieci kanalizacji, natomiast z wniosków mieszkańców 
wynika  potrzeba  wykonania  łącznika  od  ul.  Witosa  do  ul.  Gorzowskiej. 
Wykonanie w tamtej  części  osiedla oświetlenia to 280.000 zł.  Zdjęcie kwoty 
100.000  z  boiska  nie  zaspokoi  kosztów  oświetlenia.  Osiedla  mają  być 
realizowane całościowo, tak jak to jest robione na tzw. osiedlu kwiatowym, stąd 
zaplanowanie budowy jezdni na ul. Różanej, gdyż wykonano już infrastrukturę. 

Przewodniczący  Komisji  poddał  pod  głosowanie  wniosek:  kto  jest  za 
pozostawieniem kwoty 100.000 zł na budowę boiska os. Poniatowskiego. Radni 
zagłosowali: za 8, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

Radny K. Jaworski zwrócił uwagę, odnośnie wolnych środków, że w momencie, 
kiedy  miejscowy  plan  zagospodarowania  w  obrębie  jeziora  Sarcz  zostanie 
ukończony  to  gmina  mogłaby  wystąpić  do  właścicieli  terenów,  na  których 
przebiegać  mogłoby  ścieżka  pieszo-rowerowa do Bajki,  aby  połączyć  ul.  Za 
Jeziorem z miastem. 

Przewodniczący  komisji  poddał  pod  głosowanie  propozycje,  aby  środki 
pozostałe z przetargów na roboty drogowe kierować na remonty dróg wiejskich. 
Radni przyjęli wniosek w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

Ad 5) Sporządzenie projektu planu pracy Komisji na I półrocze 2018 roku.
Styczeń

1. Działalność  Czarnkowsko-Trzcianeckiej  Lokalnej  Grupy  Działania  na 
terenie powiatu.

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
4. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
5. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
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6. Wolne wnioski i zapytania.
Luty

1. Informacja  o możliwościach  porządkowania  przestrzeni  publicznej 
wynikającej z "ustawy krajobrazowej".

2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
4. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
5. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
6.  Wolne wnioski i zapytania.

Marzec
1. Analiza realizacji inwestycji przez TTBS spółkę z o.o. w Trzciance.
2. Analiza  realizacji  uchwały  Nr  XV/107/15  Rady  Miejskiej  Trzcianki 

w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2016-2023.
3. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
5. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
6. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
7. Wolne wnioski i zapytania.

Kwiecień
1. Układ komunikacyjny  miasta  Trzcianki  -  stan  aktualny i perspektywy 

rozwoju infrastruktury technicznej.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
4. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
5. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
6. Wolne wnioski i zapytania.

Maj
1. Ocena  pod  kątem  ekonomicznym  obiektów  oświatowych  po 

przeprowadzonych remontach.
2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
4. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
5. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
6. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
7. Wolne wnioski i zapytania.

Czerwiec
1. Analiza  sprawozdania  z wykonania  budżetu  gminy  wraz  ze 

sprawozdaniem finansowym za rok 2017.
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2. Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki.
3. Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
4. Informacja o realizacji wniosków Komisji Gospodarczej.
5. Bieżąca informacja o prowadzonych inwestycjach na terenie gminy.
6. Wolne wnioski i zapytania.

Plan pracy przyjęto jednogłośnie. Głosowało za 9 radnych. 

Ad 4) Zapoznanie się ze sprawami wniesionymi do komisji.
1) Komisja zapoznała się z pismem RPI.7234.166.2017.PS z 8.12.2017 r. 

w sprawie budowy nowoczesnych sieci szerokopasmowych i opłat za 
zajęcie pasa drogowego pod prowadzone budowy. 

Pan  W.  Putyrski  wyjaśnił,  że  w  ramach  programu  operacyjnego  „Polska 
Cyfrowa” Firma Astanet będzie realizował na terenie Wielkopolski nowoczesną 
siec  szerokopasmowego  internetu  na  terenach  wiejskich  i  podmiejskich.  Ma 
również zamiar realizować te inwestycje na terenie gminy Trzcianka. Zakres jest 
dość duży, bo prawie 1500 gospodarstw, w 9 miejscowościach i 12 obiektów 
szkolnych.  Umożliwi  to  realizację  sieci  edukacyjnej  Ogólnopolskiej  Sieci 
Edukacyjnej  połączonej  szerokopasmowym  internetem.  Problem  polega  na 
opłatach  za  umieszczenie  urządzeń  w  pasach  drogowych  niezwiązanych  z 
ruchem  drogowym.  Obowiązująca  uchwała  Rady  Miejskiej  Trzcianki  za 
umieszczenie  w  pasie  drogi  gminnej  urządzenia  niezwiązanego  z  ruchem 
drogowym pobierana jest roczna opłata. Jest to 80 zł za 1m2 powierzchni pasa 
zajętego  przez  rzut  poziomy  urządzenia.  Przekładając  to  na  światłowód  o 
średnicy 13 mm na km jest to 13 m2, gdzie roczna opłata wynosi 1.040 zł. Wg 
pani Minister  i  obowiązujących stawek na drogach krajowych i  autostradach 
opłata taka wynosi 20 zł/m2. Zwracają się do gmin, na terenie których będzie 
realizowane  to  zadanie  o  zmniejszenie  stawek  opłat  do  wysokości  5  zł/m2. 
Między  Stobnem a  Wrzącą  będzie  to  5  km to  stawka  roczna  jest  już  duża. 
Patrząc na inne stawki nasze nie są wygórowane. 

Burmistrz Trzcianki dodał,  że przede wszystkim jest to zadanie, które ma na 
celu  podłączenie  internetu  szerokopasmowego  do szkół.  Niektóre  szkoły  nie 
mogły  złożyć  wniosku  o  interaktywne  tablice.  Propozycja  skierowana  przez 
panią Minister  nie jest  wiążąca,  szczególnie  dla samorządów, które nie mają 
sieci  i  którym  bardzo  na  tym  zależy.  Burmistrz  miał  wątpliwości  czy  za 
symboliczne pieniądze gmina ma zgodzić się na realizację tych zadań. Dodał, że 
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można obniżyć znacznie, ale tylko w przypadku tej inwestycji, ale nie już do 
zadań zrealizowanych, za które opłaty wpływają do budżetu gminy. Są to opłaty 
stałe i dochód ok. 200.000 zł do budżetu. 

Pan W. Putyrski z informacji od przedstawicieli Firmy Astanet wynika, że mają 
wstępne  deklaracje  wójtów  i  burmistrzów,  że  uchwały  będą  przygotowane. 
Problemem jest  wskazanie  konkretnej  inwestycji,  to  już pomoc  podmiotowa. 
Można  udzielić  na  sieci  telekomunikacyjne.  Firma  pracuje  nad  projektem  
i chciałaby znać stawki, jest to pewna zachęta. 

Radny K. Jaworski zwrócił uwagę, że skoro uchwała obowiązuje od 2004 r. to 
i tak stawki maleją, bo kwota nie jest waloryzowana. 

Radny T. Tomczak zaproponował obniżenie stawki do 50 zł. 

Pan  W.  Putyrski  dodał,  że  zgodnie  z  opinią  radcy  prawnego  może  być 
precyzyjny zapis, że dotyczy nowych inwestycji. 

Radny W.  Perski  zwrócił  uwagę,  że  to  trochę nie  w porządku do płacących 
dotychczas, bo będą mieli wyższe stawki. 

Przewodniczący komisji podsumował, że prosiłby szersze informacje od Firmy 
Asta tj. ile tego jest, jaka skala?

Burmistrz  Trzcianki  odpowiedział,  że  Firma  dopiero  będzie  projektować,  
a  w trakcie  rozmów przedstawili  tylko zarys planów: rejon ul.  Łomnickiej,  
os. Fałata, os. Poniatowskiego, za torami, szkoły w mieście, Łomnica do szkoły, 
Przyłęki. Dwanaście placówek szkolnych w dziewięciu miejscowościach. 1400 
gospodarstw. 

Pan W. Putyrski zacytował pismo Firmy Astanet, z którego wynikało, że gminy 
które nie obniżą stawki będą miły inwestycje tylko do placówek szkolnych, dla 
gospodarstw domowych nie będą realizowane. 

Przewodniczący komisji zaproponował zastanowić się nad tą sprawą jeszcze do 
najbliższej sesji, do komisji przed sesją. 
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2) Komisja zapoznała się z petycją z 26.10.2017 r. dot. opłat na parkingu ul. 
Kościuszki – kserokopia w załączeniu. 

Przewodniczący komisji przypomniał, że na Komisji Gospodarczej temat długo 
analizowano i Komisja generalnie zgadzała się z utrzymaniem opłat. Zwrócił się 
do członków komisji z pytaniem czy chcieliby jeszcze temat przedyskutować. 
W związku z brakiem innych głosów, Przewodniczący Komisji  stwierdził, że 
Komisja  podtrzymuje  swoje  stanowisko  wyrażone  na  wcześniejszym 
posiedzeniu komisji w tej sprawie. 

Radny M. Łuczak złożył wniosek na piśmie, jak w załączniku.
-
Ad 5) Zamkniecie posiedzenia.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 
podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 
Protokolant Przewodniczący Komisji 

Marzena Domagała Tomasz Tomczak
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